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Ako je svima jasno da nisu vrećice zagađivač, već ljudi koji ih bacaju u okoliš, uvođenje 
nameta na vrećice bilo bi kao uvođenje dodatnog poreza na automobile jer u njima mnogi i 
pogibaju! Ova hajka na vrećice zapravo je predstava u interesu papirnatog i tekstilnog 
uvoznog lobija, koji je u Hrvatskoj već uništio mnoge industrijske grane", kazao je Vladimir 
Ferdelji, predsjednik Hrvatske udruge menadžera 

Najavljeno uvođenje ekološke naknade na plastične vrećice, od dvije kune po komadu, ugasit 
će pedesetak hrvatskih tvrtki koje se bave proizvodnjom sirovine za vrećice, i vrećica, a time i 
tri tisuće radnih mjesta - poručili su s današnje konferencije za novinare proizvođači vrećica 
te zagovornici plastike.  

Alternative vrećice, izrađene od papira ili tekstila, kazali su, više opterećuju okoliš od 
plastičnih vrećica, jer se u njihovoj proizvodnji troši daleko više vode i proizvodi puno više 
ugljičnog dioksida, a kako Hrvatska vlastite proizvodnje tih vrećica niti nema, povećat će se 
uvoz, na štetu hrvatskog izvoza plastike. 

"Ako je svima jasno da nisu vrećice zagađivač, već ljudi koji ih bacaju u okoliš, uvođenje 
nameta na vrećice bilo bi kao uvođenje dodatnog poreza na automobile jer u njima mnogi i 
pogibaju! Ova hajka na vrećice zapravo je predstava u interesu papirnatog i tekstilnog 



uvoznog lobija, koji je u Hrvatskoj već uništio mnoge industrijske grane", kazao je Vladimir 
Ferdelji, predsjednik Hrvatske udruge menadžera. 

Domaći proizvođači upozoravaju i na to da će hrvatski građani plastične vrećice, u slučaju 
poreza, kupovati u BiH, Srbiji i drugdje u regiji, po znatno nižim cijenama, što znači da će 
Hrvatska tada zbrinjavati tuđi otpad, a poticati proizvodnju u drugim državama.  

Već četiri godine proizvođači, moglo se čuti, plaćaju 1.500 kuna naknada za zbrinjavanje 
svake tone vrećica koju stavljaju na tržište, Fond za zaštitu okoliša od toga svake godine 
zaradi 3,5 milijuna kuna, no sustav zbrinjavanja još uvijek - ne postoji 

REAKCIJE NA NAJAVE MINISTRICE HOLY 

"Naknada za plastične vrećice odnosi tri tisuće radnih mjesta i ne štiti 
okoliš" 

Ilustracija: CROPIX 
Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećići direktno bi ugrozilo opstanak 
50 tvrtki proizvođača plastičnih vrećica i njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi došlo ni 
do zaštite okoliša čije onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko ponašanje, 
a time se pogoduje i uvoznom lobiju posebno papirnatih i platnenih vrećica kojih u 
Hrvatskoj nema dovoljno i čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš. 
 
Upozorili su to predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku i gumu, 
istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM-
CROMA na današnjoj konferenciji za medije u Komori Zagreb. 
 
Svi oni su iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga ipak 
neće doći čekaju da ih ona skoro primi na razgovor, što je obećala, kazao je 
predsjednik HGK-ovog Udruženja Želimir Feitl naglasivši da bi s novom naknadom 
proizvodnja postala neisplativa. 
 
Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje 
proizvedu oko 4.000 tona tih vrećica od čega se više od polovice izvozi u brojne 
zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 kuna po toni. 



To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi 
oko 3,5 milijuna kuna, a Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne 
organizira nikakav sustav prikupljanja tih vrećica što bi proizvođači, kako su danas 
najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. 
 
Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima 
i strojeva za separiranje otpada po smetlištima, jer je ljudsko ponašanje i nebriga ono 
što te vrećiće čini problemom, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 
 
I on je kao i profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu naznačio da se te 
vrećice proizvode od najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju 
se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i 
platnenih vrećica. 
 
Čatić je za proizvodnju platnenih vrećica kazao i da je to jedna od najprljavijih 
proizvodnji zbog korištenja silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije 
prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice meso i riba ili neka druga 
vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. 
 
Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke-kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu 
za vrećice, istaknuo je da je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno 
tsunamiju te da zeleni totalno obmanjuju javnost o štetnosti plastičnih vrećica. 
 
One nisu razgradive u prirodi, ali su pogodne za recikliranje i to je jedna od rijetkih 
proizvodnji za koju Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna 
dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša. 
 
Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i sama priča o plastičnim 
vrećicama naštetila proizvodnji jer dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni 
počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se moraju dodatno zaduživati za sirovinu. 
 
 
Zbog naknada za vrećice nestat će 50 tvrtki 

 



 

 

Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećici direktno bi ugrozilo opstanak 50 tvrtki proizvođača plastičnih vrećica i 
njihovih tri tisuće zaposlenih. Ne bi došlo ni do zaštite okoliša čije onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko 
ponašanje, a time se pogoduje i uvoznom lobiju posebno papirnatih i platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj nema dovoljno i čija 
je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš. 

Upozorili su to predstavnci proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj 
gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM-CROMA na današnjoj konferenciji za medije u Komori Zagreb. 
 
Svi oni su iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te čekaju da ih ona primi na razgovor, što je obećala, kazao je 
predsjednik HGK-ovog Udruženja Želimir Feitl naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa. 

Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 tona tih vrećica, od 
čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju naknadu od 1.500 kuna po toni. To godišnje s obzirom 
na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna. Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to 
uplaćuje, ne organizira nikakav sustav prikupljanja vrećica što bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve 
otkupili i reciklirali. 

Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima i strojeva za separiranje otpada po 
smetlištima, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji. 

I on je kao i profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu naznačio da se te vrećice proizvode od najčišćeg materijala 
koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste hektolitri vode i cijele šume kao u proizvodnji 
papirnatih i platnenih vrećica. Čatić je za proizvodnju platnenih vrećica kazao i da je to jedna od najprljavijih proizvodnji 
zbog korištenja silnih kemikalija, da većina tih vrećica nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako bi se primjerice meso i 
riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu. 

Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke-kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je zeleni totalno 
obmanjuju javnost o štetnosti plastičnih vrećica. 

One nisu razgradive u prirodi, ali su pogodne za recikliranje i to je jedna od rijetkih proizvodnji za koju Hrvatska ne mora 
uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno nadmašuje uvoz od 15,5 milijuna dolara, kazao je 
Deša. 
 
Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i priča o plastičnim vrećicama naštetila proizvodnji jer dobavljači više 
ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a tvrtke se moraju dodatno zaduživati za sirovinu. 

21. svibanj 2012.  



‘Naknada za plastične vrećice donosi tri tisuće otkaza’ 
http://www.poslovni.hr/vijesti/naknada-za-plasticne-vrecice-donosi-tri-tisuce-otkaza-
205226.aspx 

Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećici direktno bi ugrozilo opstanak 50 tvrtki proizvođača plastičnih vrećica i njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi došlo ni do zaštite okoliša 

čije onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko ponašanje, a time se pogoduje i uvoznom lobiju posebno papirnatih i platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj nema dovoljno i čija je 

proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš.  

PXL Upozorili su to predstavnci proizvođača plastičnih 

vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM-CROMA na današnjoj konferenciji za medije u Komori Zagreb. 

Svi oni su iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga ipak neće doći čekaju da ih ona skoro primi na razgovor, što je obećala, kazao je predsjednik HGK-ovog 

Udruženja Želimir Feitl naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa. 

Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 tona tih vrećica od čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već 

plaćaju naknadu od 1.500 kuna po toni.  

To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne organizira nikakav 

sustav prikupljanja tih vrećića što bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali. Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po 

kućanstvima i strojeva za separiranje otpada po smetlištima, jer je ljudsko ponašanje i nebriga ono što te vrećiće čini problemom, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji.  

I on je kao i profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu naznačio da se te vrećiće proizvode od najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne 

koriste hektolitri vode i cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica.  

Čatić je za proizvodnju platnenih vrećica kazao i da je to jedna od najprljavijih proizvodnji zbog korištenja silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije prirodnog podrijetla kao i da 

ne zna kako bi se primjerice meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu.  

Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke-kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni 

totalno obmanjuju javnost o štetnosti plastičnih vrećica.  

One nisu razgradive u prirodi, ali su pogodne za recikliranje i to je jedna od rijetkih proizvodnji za koju Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine 

znatno nadmašuje uvoz od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša.  

Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i sama priča o plastičnim vrećicama naštetila proizvodnji jer dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove 

poslove, a tvrtke se moraju dodatno zaduživati za sirovinu.  

PLASTIKA VS. PAPIR-ŠTO JE EKOLOŠKI PRIHVATLJIVIJE? 
http://zooportal.hr/2012/05/21/plastika-vs-papir-sto-je-ekoloski-prihvatljivije/ 

Najavljena naknada za korištenje plastičnih vrećica od dvije kune izravno i nepovratno 
ugrožava opstanak domaće proizvodnje s oko tri tisuće zaposlenih u 50 tvrtki te negativno 
djeluje na željenu zaštitu okoliša jer najavljena alternativna vrećica izrađena od papira ili 
tekstila više opterećuje okoliš od plastične vrećice, naglašeno je na konferenciji za medije 21. 
svibnja u HGK, na kojoj su predstavnici Udruženja za plastiku i gumu upozorili na probleme i 



posljedice koje bi imali uvođenjem naknada za korištenje plastičnih vrećica. Kako smatraju u 
Udruženju, najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica neće pomoći očuvanju okoliša 
budući da ne postoji sustav za zbrinjavanje otpada. Također najavljeni namet, ako se uvede, 
neće pomoći okolišu, a prouzročit će novo zatvaranje radnih mjesta te onemogućiti vraćanje 
kredita malim i srednjim tvrtkama koje rade u ovoj grani industrije. Osim toga, smatraju kako 
najavljena mjera nema nikakvo uporište u stručnim i znanstvenim studijama. 

 

Predstavnici Udruženja za plastiku i gumu 

Predsjednik Udruženja za plastiku i gumu HGK Želimir Feitl naglasio je kako prije donošenja 
tih mjera treba konzultirati struku, proizvođače i znanost. „Argumenti da plastična vrećica 
zagađuje okoliš ne stoje, ona ga eventualno onečišćuje, ali ako bi se prikupljala za reciklažu, 
onda niti ne onečišćuje“, kazao je Feitl napomenuvši kako su od ministrice zaštite okoliša 
Mirele Holly dobili obećanje da će ih pozvati na sastanak te će argumentirano nastojati da se 
ne uvodi ova naknada. Direktor proizvodnje tvrtke DINA – Petrokemija d.d. s Krka Romeo 
Deša istaknuo je kako je značaj ove namjere ravan tsunamiju. „Odlučili smo sačuvati svojih 
3000 radnih mjesta te spriječiti crno tržište u ovom području. Javnost je pala pod utjecaj 
zelenih te plastične vrećice povezuje sa zaštitom okoliša“, napomenuo je Deša dodavši kako 
negoduju jer se površno i amaterski govori o toj struci, znanosti te egzistenciji i pri tome se 
naglašava okoliš. Plastične su vrećice od 17 do 20 puta manje volumenizirane od ostalog 
materijala, a za papirnate je vrećice potrebno kudikamo više prijevoznih sredstava za odvoz, a 
čak 17 tisuća litara vode treba potrošiti za proizvodnju jedne tone papira, također povećavat 
će se i uvoz. Plastika je ekološki najpovoljnije rješenje, a njezinim će se opterećivanjem 
građane poticati da pređu na skuplje i ekološki nepovoljnije materijale, kazao je Deša. 
Profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu naglasio je kako je plastika 
„najzeleniji“ materijal, koji je energetski povoljan, tek 1,3 posto ima utjecaj na CO2 te ne 
zagađuje i ne troši se toliko vode kao u primjerice u papirnoj industriji. 



Naknada za vrećice ugrozit će 3000 radnih mjesta’ 
http://liderpress.hr/tvrtke-i-trzista/poslovna-scena/naknada-za-vrecice-ugrozit-
ce-3000-radnih-mjesta/  

Alan Eder, 21. svibnja 2012. 14:58 
 

Naknada na plastične vrećice u iznosu od dvije kune koju predlaže ministrica zaštite okoliša i prirode Mirela Holy ugrozit će poslovanje 50-ak domaćih tvrtki i tri tisuće radnih mjesta, poručili su predstavnici proizvođača plastičnih 
vrećica. 

Ministrica Holy najavila je više neće biti besplatnog dijeljena plastičnih vrećica već će se morati plaćati naknada od 2 kune. Proizvođači vrećica pobunili su se protiv najavljene odluke.  
- Naknada direktno i nepovratno ugrožava opstanak domaće proizvodnje, te negativno djeluje na željenu zaštitu okoliša. Alternativne vrećice od papira ili tekstila više opterećuju okoliš od plastičnih. Važno je istaknuti da su 
domaći proizvođači opterećeni kreditima koje su iskoristili za modernizaciju pogona. Također treba reći da se sirovina za ove vrećice nabavlja u Hrvatskoj – rekao je Želimir Feitl predsjednik Udruženja za plastiku i gumu pri 
Hrvatskoj gospodarskoj komori. 
 
Napomenuo je kako Hrvatska izvozi vrećice u vrijednosti od 25 milijuna dolara, a uvozi 15 milijuna te drži da se ovakvom odlukom potiče uvoz i uništava domaće gospodarstvo. Također istaknuli su da se plastične vrećice mogu u 
potpunosti reciklirati i ponovo upotrijebiti. Problem nije u vrećicama nego u ljudima, tvrde proizvođači. 
- Najlakše je manipulirati javnosti sa slikama vrećica po parkovima i zelenim površinama. Mišljenje je da bi trebalo uložiti u sortiranje sekundarnog otpada i na taj način riješiti taj problem. Proizvođači bi otkupljivali vrećica i 
reciklirali ih, problem je skupljanje - rekao je Vladimir Ferdelji, predsjednik društva za plastiku i gumu. Pozvali su Vladu da prilikom donošenja ovakvih odluka konzultiraju struku i proizvođače, te da ne srljaju s ovom naknadom. 

21. SVIBNJA 2012. 16:41h 

Održana konferencija u HGK-u `Plastika - 
ekološki najpovoljnije rješenje` 

 
 



Teme 
hgk plastika udruženje za plastiku i gumu vrećice radna mjesta energija potrošnja okoliš zdravlje reciklaža  
 
http://dalje.com/hr-hrvatska/odrzana-konferencija-u-hgk-u-plastika---
ekoloski-najpovoljnije-rjesenje/433677 
Tekst 

Najavljena naknada za korištenje plastičnih vrećica od dvije kune izravno i nepovratno 
ugrožava opstanak domaće proizvodnje s oko tri tisuće zaposlenih u 50 tvrtki te negativno djeluje 
na željenu zaštitu okoliša jer najavljena alternativna vrećica izrađena od papira ili tekstila više 
opterećuje okoliš od plastične vrećice, naglašeno je na konferenciji za medije 21. svibnja u HGK, 
na kojoj su predstavnici Udruženja 
za plastiku i gumu upozorili na probleme i posljedice koje bi imali uvođenjem naknada za 
korištenje plastičnih vrećica. 

Kako smatraju u Udruženju, najavljeni namet za korištenje plastičnih vrećica neće pomoći 
očuvanju okoliša budući da ne postoji sustav za zbrinjavanje otpada. Također najavljeni namet, 
ako se uvede, neće pomoći okolišu, a prouzročit će novo zatvaranje radnih mjesta te onemogućiti 
vraćanje kredita malim i srednjim tvrtkama koje rade u ovoj grani industrije. Osim toga, smatraju 
kako najavljena mjera nema nikakvo uporište u stručnim i znanstvenim studijama. 

Prema njemačkim analizama posljedica za okoliš, zabrana upotrebe plastičnih vrećica dovela bi 
do povećanja potrošnje energije za 108 posto, proizvodnih troškova za 128 posto te povećanje 
mase ambalaže 291 posto, što dovodi i do povećanja potrošnje goriva potrebnog za transport, 
kao i povećanje emisije CO2. Materijal polietilen koji se koristi za proizvodnju plastičnih vrećica 
nije opasan za ljudsko zdravlje ni za okoliš i vrlo je pogodan za recikliranje, ističu u Udruženju za 
plastiku i gumu, te dodaju kako podržavaju najavljenu mjeru Ministarstva zaštite okoliša za 
odvojeno prikupljanje otpada po kućanstvima koja bi bila jedina prava mjera za očuvanje okoliša 
te bi omogućila i veće količine otpada potrebnog za pokretanje uporabe plastičnog otpada. 

 
21.05.2012. Naknada za plastične vrećice donose tri tisuće otkaza i ne štiti okoliš  
http://www.suvremena.hr/22927.aspx 
 

 
Uvođenje naknade od dvije kune po plastičnoj vrećici direktno bi ugrozilo opstanak 50 tvrtki proizvođača plastičnih vrećica i njihovih tri tisuće zaposlenih, ne bi došlo ni do zaštite 
okoliša čije onečišćenje tim vrećicama uzrokuje najviše ljudsko ponašanje, a time se pogoduje i uvoznom lobiju posebno papirnatih i platnenih vrećica kojih u Hrvatskoj nema 
dovoljno i čija je proizvodnja puno skuplja i rizičnija za okoliš.  
 
Upozorili su to predstavnici proizvođača plastičnih vrećica, Društva za plastiku i gumu, istoimeno Udruženje pri Hrvatskoj gospodarskoj komori (HGK) te Udruženje HUM-CROMA na današnjoj 
konferenciji za medije u Komori Zagreb.  
 
Svi oni su iznenađeni najavama ministrice Mirele Holy te vjerujući da do toga ipak neće doći čekaju da ih ona skoro primi na razgovor, što je obećala, kazao je predsjednik HGK-ovog Udruženja 
Želimir Feitl naglasivši da bi s novom naknadom proizvodnja postala neisplativa.  
 
Domaći proizvođači proizvode plastične vrećice za četiri lipe po komadu, godišnje proizvedu oko 4.000 tona tih vrećica od čega se više od polovice izvozi u brojne zemlje Europe, a već plaćaju 



naknadu od 1.500 kuna po toni.  
 
To godišnje s obzirom na 2.400 tona plastičnih vrećica na hrvatskom tržištu iznosi oko 3,5 milijuna kuna, a Fond za zaštitu okoliša, kojemu se to uplaćuje, nije i ne organizira nikakav sustav 
prikupljanja tih vrećica što bi proizvođači, kako su danas najavili, da postoji odmah sve otkupili i reciklirali.  
 
Važnije za okoliš od nove naknade bilo bi uvođenje odvajanja otpada po kućanstvima i strojeva za separiranje otpada po smetlištima, jer je ljudsko ponašanje i nebriga ono što te vrećice čini 
problemom, kazao je predsjednik HUM Croma Vladimir Ferdelji.  
 
I on je kao i profesor Igor Čatić iz Društva za plastiku i gumu naznačio da se te vrećice proizvode od najčišćeg materijala koji je sto posto ponovo upotrebljiv i za čiju se proizvodnju ne koriste 
hektolitri vode i cijele šume kao u proizvodnji papirnatih i platnenih vrećica.  
 
Čatić je za proizvodnju platnenih vrećica kazao i da je to jedna od najprljavijih proizvodnji zbog korištenja silnih kemikalija, da većina tih vrećica uopće nije prirodnog podrijetla kao i da ne zna kako 
bi se primjerice meso i riba ili neka druga vlažna roba iz trgovina iznosila u papiru ili platnu.  
 
Romeo Deša, direktor iz Diokijeve tvrtke-kćeri DINA s Krka, koja proizvodi sirovinu za vrećice, istaknuo je da je bi uvođenje te naknade za tu proizvodnju bilo ravno tsunamiju te da zeleni totalno 
obmanjuju javnost o štetnosti plastičnih vrećica.  
 
One nisu razgradive u prirodi, ali su pogodne za recikliranje i to je jedna od rijetkih proizvodnji za koju Hrvatska ne mora uvoziti sirovinu, i čiji izvoz od 25,4 milijuna dolara prošle godine znatno 
nadmašuje uvoz od 15,5 milijuna dolara, kazao je Deša.  
Vlasnik tvrtke Optiplast iz Siska upozorio je da je već i sama priča o plastičnim vrećicama naštetila proizvodnji jer dobavljači više ne daju robu na odgodu, zaposleni počinju tražiti nove poslove, a 
tvrtke se moraju dodatno zaduživati za sirovinu. (H)  

 

21. svibnja 2012.  
Plastično je fantastično 

http://www.hic.hr/aktualno13.htm 

 
21 razlog zašto ne treba naplaćivati plastične vrećice 
Teze ukratko 
 
1.Zabranom, oporezivanjem ili naplatom plastičnih vrećica ukida se obveza da prodavač stavi na raspolaganje odgovarajuću ambalažu.. 
2. Plastične vrećice nisu problem okoliša, problem su ljudi i njihovo ponašanje.  
3. Brojna svjetska istraživanja pokazala su da te plastične vrećice čine zanemarivi dio kućnog otpada. Procjenjuje da svaki zagrepčanin stvori s naslova plastičnih vrećica samo oko 300 g/otpada godišnje. 
 
4. U San Franciscu nakon što je zabranjena upotreba jednokratnih plastičnih vrećica pokazalo je da je potrošnja papirnatih vrećica porasla ne na broj plastičnih prije zabrane, već dvostruko više. 
5. Uvođenje naknade smanjiti će potrošnju konzumnih, integralnih plastičnih vrećica, ali povećati će potrošnju svih drugih vrsta vrećica.. 
6. Na jednom, ekološki vrlo uređenom otoku Krku, prema izvještaju komunalnog poduzeća Ponikve iz Krka, nalazi 2,9 % ambalažnog otpada (uključuje svu plastičnu ambalažu), dok nema podataka o plastičnim vrećicama. 
 
7. Plastične vrećice ekološki su povoljnije od papirnatih i platnenih. Tijekom proizvodnje PE vrećica troši se 17 puta manje vode nego za proizvodnju papirnatih vrećica. Papirnate vrećice utječu 10 puta više na efekt 
staklenika, faktor iscrpljivanja prirodnih resursa je kod papirnatih vrećica 62 puta viši. Potrošnja materijala je kod papirnatih vrećica 22 puta veća od one kod PE-vrećica. 
8. Kao sirovina za izradu plastičnih vrećica rabi se etilen - neotrovan plin kemijske formule C2H4,  
Kod proizvodnje papira osim što se za 1 t papira potroši najmanje 3,5 t drvne mase, koriste se i brojne kemikalije  
Pri izradi platnenih vrećica najčešće se koristi pamuk. Pamuk se uzgaja na oko 3% svjetskih obradivih površina, a da se taj uzgoj tretira s 25% svjetske proizvodnje pesticida i herbicida. 
9. Za proizvodnju 1 t PE od koje se proizvode oko 200 000 plastičnih vrećica nije potrebno trošiti vodu, za proizvodnju 1 t papira od koje se proizvede oko 10 000 papirnatih vrećica potroši se 15 do 20 tisuća litara vode, za 
samo jednu platnenu torbu potroši oko 2 700 litara vode odnosno za tonu pamučnog platna oko 10 - 17.000.000 litara vode.  
 
10. Proizvodnja i korištenje plastične vrećice energijski znatno povoljnije od papirnatih vrećica i platnenih torbi. Jedinični utrošak energije manji je, a i na kraju životnog ciklusa plastična vrećica se može energijski oporabiti. 
11.Plastične vrećice, odnosno sva plastika može se pretvoriti u visoko vrijedno gorivo.  
12. Papirnate vrećice su 18 do 20 puta a platnene torbe i do 30 puta voluminoznije od plastičnih vrećica. To znači da će se za prijevoz ovih vrećica trebati za toliko puta više kamiona kako bi se prevezle od proizvođača do 
potrošača.  
13. Kada se govori o povećanju volumena potrošačkih vrećica valja spomenuti da će se to povećanje pokazati i na povećanju volumena otpada u istom omjeru. Takvo povećanje volumena otpada svima će donijeti povišenje 
troškova i građanima.  
14. Za proizvodnju jednokratne plastične vrećice potroši se 3 do 5 grama etana. Za papirnu vrećicu potroši 18 do 20 puta više sirovine, drvne mase, raznih dodataka i kemikalija, a za platnene vrećice i 30 puta više pamuka, 
a lana još više. 
15. U Hrvatskoj nema proizvodnje papirnatih vrećica (samo konfekcioniranje uvoznog papira), niti proizvodnje pamučnog platna (već se samo šije iz uvezenog platna) automatski će doći do smanjenja proizvodnje plastičnih 
vrećica u Hrvatskoj, a to je izravno smanjenje radnih mjesta.  
 
Doći će do povećanja uvoza papira i platna. Papirnate vrećice i platnene torbe višestruko su skuplje pa će doći do povišenja troškova života.  
16. Povećati će se potreba za pakiranjem voća i povrća te drugih proizvoda u supermarketima, gdje će se automatski povećati potrošnja polistirenskih podložaka i plastičnih folija za zamotavanje, ali povećati će se i troškovi 
rada i pakiranja te će doći do dopunskog povišenja cijena.  
17. Povećanim korištenjem višekratnih torbi i platnenih vrećica postoji opasnost za nehigijenskije uvjete i bakterijsku kontaminaciju kupljenih proizvoda. 
18. Ugljikov trag kod plastičnih vrećica najmanji. Odnosno emisije CO2 i ostalih stakleničkih plinova višestruko su manje kod plastičnih vrećica nego kod drugih 
19. Uvođenjem naknade na plastične vrećice izravno se utječe na slobodno tržište i konkurentnost jednog u odnosu na drugi proizvod.  
 
20. Uvođenje zabrana ili naknada na plastične vrećice imat će veliki utjecaj na sustav organiziranog prikupljanja i recikliranja plastičnih vrećica i općenito plastike. Brojni pokazatelji dokazuju da se recikliranjem čuva sirovina, 
čuvaju prirodni resursi i smanjuje potrošnja energije.  
21. Na temelju čega, kojih argumenata, kojih znanstvenih i stručnih dokaza obrazlaže uvođenje zabrana ili naknada na integralne plastične vrećice. Takvih argumenata nema, a razlozi koji se navode u obrazloženjima samo 
su paušalni, ili sa sasvim nekim drugim ciljem ili jednostavno populistički. 
Sagledavajući moguće razloge za uvođenje naknade na plastične vrećice, nije pronađen nijedan opravdani, logički, znanstveno potvrđen i stručno argumentirani razlog zašto bi uvođenje naknade ili eventualno zabrane bilo 
opravdano. 
 
Zaključak 
Rezultati brojnih istraživanja potvrđuju zaključak da bilo kakva odluka o uvođenju naknada ili zabrana plastičnih vrećica nije ničim opravdana. 
George Monbiot, poznati britanski analitičar svijeta plastike izjavio u dnevnim novinama The Guardian (2009.): "Plastične vrećice nisu pošast našeg planeta, njihovo najveće zlo je što nam skreću pažnju s mnogo važnijih 
problema". 
http://plasticno-je-fantasticno.blog.hr/2012/04/1630683430/21-razlog-zasto-ne-treba-naplacivati-plasticne-vrecice.html 
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Tomislavu Karamarku, Radimiru Čačiću, hrvatskim biskupima i njima sličnim akterima političke i društvene scene, pak, valjalo bi u ruke dati po jednu plastičnu 
vrećicu, da ih nose kao znak raspoznavanja, znak primitivizma i posrnulosti 

U moru svinjarija što ih kao na pokretnoj traci proizvode politika i društvo teško je naći inicijativu koja će uistinu obradovati čovjeka. Kad ujutro otvoriš novine naći ćeš Tomislava 
Karamarka kako prezentira svoje neoustaške stavove, kao što je onaj o zabrani okupljanja u Kumrovcu i isticanju zvijezde petokrake, naći ćeš Radimira Čačića i pojesti dnevnu porciju 
njegove bahatosti, naći ćeš hrvatske biskupe kako lamentiraju o pitanju spolnih stanica i ljudskih zametaka, kao da upravo njima - biskupima - pripadaju svaki muškarac i svaka žena u 
ovoj državi. Uglavnom, sumorne stvari. A onda se odnekud ukaže ministrica zaštite okoliša Mirela Holy s inicijativom koja bi mogla značajno suzbiti naviku korištenja plastičnih vrećica. 
Ministrica kani zabraniti besplatno dijeljenje plastičnih vrećica u trgovinama i na tržnicama, a na svaku vrećicu plaćat će se ekološka taksa u iznosu od dvije kune.  

Iako bi potpisani autor s većim veseljem primio radikalniju mjeru, kojom bi se u potpunosti zabranila prodaja i dijeljenje plastičnih vrećica, Mirela Holy razveselila ga je kako odavno politika 
nije uspjela. Tko je jednom u rano proljeće prošetao obalama naših rijeka shvatit će o čemu govorimo. Kad prođu prve proljetne bujice, obale ostaju toliko nagrđene tim plastičnim 
smećem, koje je gotovo nemoguće reciklirati, da vas šetnja u trenu neizmjerno rastuži. Na jednoj prošlogodišnjoj zagrebačkoj tribini o ekologiji iznesen je podatak da se u svijetu godišnje 
potroši 500 milijardi plastičnih vrećica. Zbog visokih troškova reciklira se tek jedan posto od ovog broja dok sve ostalo završava u prirodi. Ne postoje pouzdani podaci, ali procjenjuje se da 
oceanima plovi četiri milijuna tona plastike.  

Oko 500 nautičkih milja od Kalifornije, primjerice, pluta otok plastike dva puta veći od Teksasa. Prošle godine imali smo priliku vidjeti grozne scene i na našim plažama. Otok Mljet bio je 
pogođen tsunamijem plastičnih vrećica i boca. Praktički je nemoguće maknuti se bilo gdje u prirodu a da ih ne vidite kako vise s drveća ili leže odbačene u šumi te plastične zastave 
posrnule civilizacije koja uništava sama sebe. Povjerenik Europske unije za okoliš, Janez Potočnik , prošle godine najavio je da će i zemlje EU razmotriti zabranu plastičnih vrećica. 
Uvodeći porez na ovu vrstu plastičnog smeća Irska je potrošnju plastičnih vrećica smanjila za 90 posto. Sad je došao red da i mi napravimo nešto po tom pitanju. Tko ne želi imati 
obzira prema prirodi - neka plati ekološku taksu, jer očigledno ne postoji drugi način da se takve uvjeri u nužnost zaštite okoliša.  

Mjere ministrice Mirele Holy, valja naglasiti, neizostavno će ugroziti tvrtke koje se bave proizvodnjom plastičnih vrećica. U pitanje će zasigurno doći i određeni broj radnih mjesta, ali ovo je 
jedna od rijetkih prilika kad se na tu činjenicu nije pametno osvrtati, odnosno štititi radna mjesta po svaku cijenu. Dakako, zvučat će vrlo grubo, jer u pitanju su konkretne egzistencije, ali 
plastične vrećice su naprosto prevelik teret za okoliš i nema tog radnog mjesta koje je vrednije od dobrobiti što će je radikalno smanjenje upotrebe plastičnih vrećica donijeti prirodi. Bilo bi 
lijepo kad bi ova inicijativa bila samo prvi korak prema nizu ekoloških mjera koje bi rezultirale čišćim okolišem u zemlji koja iznad svega ističe svoje prirodne ljepote. Svi koji su imali priliku 
boraviti u velikim i razvijenim europskim gradovima mogu posvjedočiti, primjerice, da se tamo na svakom koraku mogu naći kontejneri za razvrstavanje otpada. U Hrvatskoj je teže naći 
kontejner za plastiku nego političara koji zna što radi. Želimo vjerovati da je ministrica Holy, svojevremeno i ekološka aktivistica, jedna od tih - političarka koja zna što radi.  

Uspije li njezina inicijativa; ako Hrvatska uistinu prepolovi potrošnju plastičnih vrećica, na kraju mandata ćemo joj se imati na čemu zahvaliti.  

U moru svinjarija što ih kao na pokretnoj traci proizvode politika i društvo teško je naći inicijativu koja će uistinu obradovati čovjeka. Mirela Holy nas je obradovala i zato joj valja isporučiti 
jedno veliko - hvala. Tomislavu Karamarku, Radimiru Čačiću, hrvatskim biskupima i njima sličnim akterima političke i društvene scene, pak, valjalo bi u ruke dati po jednu plastičnu vrećicu, 
da ih nose kao znak raspoznavanja, znak primitivizma i posrnulosti. Bolje zasad ne zaslužuju.  
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